
1 

 

ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT PLE DE DIA 

24 DE NOVEMBRE DE 2014 

 

Núm. Sessió 14 /2014 

 

 

DATA........: 24 de novembre de 2014 

 

CARÀCTER....: ordinària  

 

COMENÇA.....: A les 20:05   hores.  

 

ACABA.......: A les 21:35 hores. 

 

LLOC........: Centre Cívic de Can Picafort 

 

ASSISTENTS..:  

 

President:  Antoni Reus Darder   

 

Tinents de Batle:  

  Beatriz Gamundí Molina 

 Antonia Perelló Llull   

 Joan Monjo Estelrich, qui s’incorpora a les 20:15  

  Martí Joan Fornés Cerdó  

Eugenio Garrido Vivas 

   

Regidors:    

  Angela Perelló Matas  

 Guillermo Perelló Gil  

Martí Àngel Torres Valls  

  Maria del Carmen Rosselló Roig  

   Juan Quetglas Gaya   

  Ana Maria Rodríguez Arbona 

  Juana Ana Llull Molinas  

  Jaime Malbertí Mandilego 

Luisa Mª Morales Pérez, qui s'incorpora a les 20:07 

  Andrés Aulet Riera  

 

Excusa la seva assistència la Sra. Rocio Romero Galera  

 

Actua com a secretari: Antoni Alorda Vilarrubias, secretari de la corporació. 

 

En el terme municipal de  Santa Margalida, el dia 24 de novembre de 2014, quan són les  20:05 hores, 

es reuneixen en el  Centre Cívic de Can Picafort els regidors a dalt anotats, a fi de dur a terme una 

sessió ordinària del Ple de l’Ajuntament, sota la presidència del Batle, Sr. Antoni Reus Darder i 

assistits per la interventora Sra. Margalida Quetglas Ferragut i pel secretari de la corporació, el Sr. 

Antoni Alorda Vilarrubias que dóna fe de l’acte. 
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Una vegada comprovat que hi ha el quòrum suficient per a la constitució vàlida del Ple, el Sr. Batle 

declara oberta la sessió i justifica la celebració de la sessió a Can Picafort per acostar l’administració 

municipal a tots els nuclis urbans del municipi. 

 

El secretari demana la paraula al Sr. Batle i, en obtenir-la, adverteix que, d’acord amb l’article 49 del 

Text Refós de Règim Local, de caràcter bàsic, els plens han de celebrar-se a la Casa Consistorial, tret 

de casos de força major (que no és el cas), i remetent-se a l’informe del secretari titular de 

l’ajuntament, el Sr. Joan Seguí, que és del coneixement de la Corporació. 

 

El Batle mantén la decisió municipal i fa seves les paraules del seu antecessor Miquel Cifre en 

resposta al primer advertiment d’aquesta qüestió: “acostar la democràcia als ciutadans és motiu de 

força major”. Seguidament, s’entra al debat dels punts de l’ordre del dia: 

 

PART RESOLUTÒRIA 

ORDRE DEL DIA 

 

1.- EXAMEN I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 

L’AJUNTAMENT PLE DE DIA 27 D’OCTUBRE DE 2014. 

 

D’acord amb l’article 91 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats 

locals, el Sr. Batle demana si qualque membre dels assistents ha de formular cap observació a 

l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària de l’Ajuntament Ple de dia 27 d’octubre de 2014 i que s’ha 

repartit oportunament amb la convocatòria. 

 

No formulant-s’hi cap observació, s’aprova, per assentiment, com a acta l’esborrany de l’acta abans 

esmentada. 

 

 

2.- DECLARACIÓ INSTITUCIONAL 25 NOVEMBRE DE 2014 DIA INTERNACIONAL PER 

A L’ELIMINACIÓ DE LA VIOLÈNCIA CONTRA LES DONES. 

 

La Sra. Gamundí explica l’origen de la declaració i fa referència a les polítiques socials en la matèria i, 

en concret, anuncia un acte per dia 26 a la Biblioteca de Can Picafort. El Sr. Malbertí (CPU) expressa 

el suport del seu grup a tota acció de lluita contra la violència de gènere. Seguidament, tal i com 

s’acordà en comissió informativa, la Corporació aprova per assentiment la següent declaració: 

 

“En la Conferència Mundial de Beijing, ja es va reconèixer la violència contra les dones com  un 

obstacle per a la igualtat, el desenvolupament i la pau dels pobles, que impedeix que les dones 

gaudeixin dels drets humans i llibertats fonamentals. 

 

L’eradicació de les vulneracions dels drets humans i llibertats fonamentals és un mandat normatiu 

derivat dels tractats internacionals de les Nacions Unides i la Unió Europea, ratificats pel Govern 

d’Espanya, per tant ha de ser tractada amb màxima prioritat en les agendes de les diverses 

administracions publiques com a garants dels drets de les dones. 

 

Lluny del mite que en les generacions més joves, la desigualtat entre les dones i homes i la violència 

contra les dones estan ja superades, la realitat ens mostra que la incidència de la violència de gènere en 

la població juvenil és preocupant. 
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Les dades indiquen un augment de l’assetjament sexual per part dels al·lots en edat adolescent, una 

major violència en les relacions de festeig i una baixada en l’edat de la interposició de denúncies. És 

imprescindible promoure polítiques i actuacions adreçades a la sensibilitzacio social i a una educació 

en el valor de la igualtat, així com també, l’eradicació de la desigualtat estructural que encara avui 

persisteix en la nostra organització social. És molt clar: com més igualtat, menys violència. 

 

Reiteram, una vegada més, la nostra condemna ferma de qualsevol expressió de violència contra les 

dones i el nostre suport institucional i incondicional a les dones víctimes i als seus fills i filles. Cal 

recordar les 43 dones mortes assassinades enguany a Espanya i, especialment, les de les Illes Balears: 

Olha Yuriyiuna, Rosa María Martínez i Isabel Barceló. 

 

És per això que l’Ajuntament de Santa Margalida manifesta el compromís com a administració pública 

de compartir la lluita contra la violència de gènere per mitjà de polítiques i actuacions públiques 

dirigides a promoure la igualtat entre dones i homes, com un valor social inqüestionable per a una 

societat que se sustenti sobre la defensa dels drets inalienables i irrenunciables per a la igualtat i la 

dignitat de totes les persones. 

 

En coherència amb aquest compromís, i des de la unitat de tota la corporació local, serveixi aquesta 

declaració institucional per fer palesa una responsabilitat compartida com a institució pública i com a 

poble a fi d’aconseguir una societat lliure de violència contra les dones.” 

 

 

3.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA DE BATLIA SOBRE ADHESIÓ AL CONSORCI 

D’AIGÜES DE LES ILLES BALEARS. 

 

El Sr. Batle exposa el dictamen de la Comissió Informativa  de dia 17 de novembre de 2014,  que va 

informar favorablement la proposta de Batlia de dia 11 de novembre de 2014, la qual diu: 

 

“L’ajuntament de Santa Margalida necessita millorar substancialment la seva dotació d’aigua en alta 

per dar resposta a l’actual situació de manca de qualitat i quantitat del subministrament d’aigua 

potable als nuclis urbans de Can Picafort (inclòs Son Bauló) i Son Serra de Marina, de les quals té 

plena constància el Govern de les Illes Balears, tant des de la Conselleria de Medi Ambient i Abaqua 

com des de la Conselleria de Salut.  

 

De fet, les necessitats reals de subministrament han suposat els darrers anys uns volums d’extracció 

considerablement superiors als autoritzats i una sobreexplotació dels recursos hídrics disponibles, amb 

el conseqüent increment del nivell de clorurs, per sobre dels admesos a la normativa sobre potabilitat 

de les aigües, contribuint a la salinització de l’aqüífer. 

 

L’ajuntament de Santa Margalida fa anys que malaveja davant el Govern per obtenir l’autorització 

d’iniciatives, i el seu suport, per afrontar aquesta situació amb urgència. Hores d’ara, l’ajuntament té 

presentat davant la Direcció General de Recursos Hídrics una proposta detallada, redactada per 

l’enginyer industrial Sr. Juan Mateu Horrach, d’una solució adequada per a les necessitats 

d’abastiment i respectuosa amb el medi ambient, la qual, compta amb informes tècnics favorables, tot i 

que resta pendent d’una aprovació formal, que confiam imminent.  

 

Per altra part, el Consell de Govern de 15 de juny de 2012 adoptà l’acord de creació del Consorci 

d’Aigües de les Illes Balears que té com a finalitat fonamental (article 6 dels Estatuts, publicats en el 

BOIB de dia 18 de juny de 2012): “l’execució d’instal·lacions per subministrar aigua potable als 

nuclis urbans”. Els articles 9 i 11 dels Estatuts preveuen que siguin membres del dit Consorci, com a 
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membres adherits, les persones jurídiques públiques que ho sol·licitin “per la relació amb la finalitat i 

objecte del Consorci”, supòsit en el qual es troba, com és palès, l’ajuntament de Santa Margalida. 

 

Per tot això, he resolt proposar al Ple municipal que adopti el següent acord: 

 

1r.- L’ajuntament de Santa Margalida sol·licita la integració al Consorci d’Aigües de les Illes Balears 

com a membre adherit.  

 

2n.- Nomenar com a representant titular a l’Assemblea del Consorci al Sr. Antoni Reus Darder i com a 

suplent primer al regidor Sr. Joan Monjo Estelrich i com a suplent segon  a la Sra. Beatriu Gamundí 

Molina.” 

 

El Batle exposa la proposta i apunta que la seva intenció és aconseguir finançament per a les obres de 

captació i distribució en alta. 

 

Sotmès el dictamen a votació, és aprovat per 13 vots a favor (6 SpC, 4 PP i 3 de Convergència) i 3 

abstencions (CPU).  

 

 

4.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA SOBRE REGLAMENT REGULADOR DE LA 

VENDA AMBULANT DEL TERME DE SANTA MARGALIDA I MODIFICACIÓ DE 

L’ORDENANÇA FISCAL QUE REGULA LA TAXA PER PARADES, BARRAQUES, 

CASETES DE VENDA, ESPECTACLES O ATRACCIONS SITUATS EN TERRENYS D’ÚS 

PÚBLIC I INDÚSTRIES DEL CARRER I RODATGE CINEMATOGRÀFIC. 

 

El Sr. Batle exposa el dictamen de la Comissió Informativa  de dia 17 de novembre de 2014,  que va 

informar favorablement la proposta de Batlia de dia 11 de novembre de 2014, la qual diu: 

 

“Vista la provisió de la Regidoria de Comerç, conformada per Batlia, de 7 de novembre de 2014 on es 

justifica la necessitat i la importància de redactar i aprovar un reglament que reguli la venda als 

mercats municipals ocasionals i periòdics i, com a conseqüència d’aquesta, modificar l’Ordenança 

Fiscal que regula la taxa per parades.  

 

Vist l’informe de secretaria de data 7 de novembre de 2014 sobre la legislació aplicable i el 

procediment a seguir per a l’aprovació d’aquest reglament i per la modificació de l’Ordenança Fiscal 

que regula la taxa per parades, barraques, casetes de venda, espectacles o atraccions situats en terreny 

d’ús públic i industries del carrer i rodatge cinematogràfic (BOIB Núm. 137 de 2 d’octubre de 2003). 

 

Vista la provisió de Batlia de 7 novembre de 2014, així com la diligència d’entrega de dia 11 de 

novembre de l’avantprojecte de Reglament municipal regulador de la venda als mercats municipals 

ocasionals i periòdics del terme de Santa Margalida 

 

Atesa la competència del Ple, en virtut dels articles 22.2.d) i 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 

reguladora de les bases del règim local, i del article 102 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, 

municipal i de règim local de les Illes Balears, en ús de les facultats legalment conferides PROPOSO 

a l’Ajuntament Ple al Ple l’adopció dels següents ACORDS 

 

PRIMER. Aprovar inicialment el Reglament municipal regulador de la venda ambulant en el terme de 

Santa Margalida que s’adjunta com ANNEX I de la present proposta.  
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SEGON.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança Fiscal que regula la taxa per 

parades, barraques, casetes de venda, espectacles o atraccions situats en terreny d’ús públic i industries 

del carrer i rodatge cinematogràfic (BOIB Núm. 137 de 2 d’octubre de 2003) 

 

TERCER. Sotmetre el projecte de reglament un període d’informació pública, per termini de trenta 

dies, mitjançant anunci publicat en el Butlletí Oficial de les Illes Balears, en el taulell d’anuncis de la 

corporació i a la pàgina web de l’Ajuntament així com també en un dels diaris de major difusió de la 

Comunitat Autònoma de les Illes Balears a fi que els veïnats i les persones legítimament interessades 

puguin examinar l’expedient i formular reclamacions, objeccions o observacions,  entenent-se 

definitivament aprovat si durant el termini d’exposició pública no es produeix cap reclamació o 

suggeriment. 

 

QUART.- Facultar al Balte perquè adopti quantes disposicions i resolucions estimi oportunes pel bon 

funcionament i correcte desenvolupament de l’Ordenança, respectant, en tot cas, les competències 

atribuïdes als altres òrgans.  

 

No obstant, el Ple, amb el seu superior criteri, acordarà.” 

 

El Sr. Batle remarca que es tracta d’adaptar el reglament a la nova normativa estatal i autonòmica en el 

sentit, compartit, d’eliminar burocràcia en les sol·licituds. 

 

Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per 9 vots a favor (6 SpC i 3 de Convergència) i 7 abstencions 

(4 PP i 3 CPU). 

 

 

5.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA SOBRE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 24/2014 PER 

CONCESSIÓ DE CRÈDIT EXTRAORDINARI FINANÇAT AMB BAIXES PER 

ANUL·LACIÓ. 

 

El Sr. Batle exposa el dictamen de la Comissió Informativa  de dia 17 de novembre de 2014,  que va 

informar favorablement la proposta de Batlia de dia 12 de novembre de 2014, la qual diu: 

 

“Vista la providència de batlia de dia 11 de  novembre de 2014 relativa a la necessitat de realitzar 

determinades despeses no consignades o que la consignació pressupostaria es insuficient en el 

pressupost municipal 2014, sol·licitant la incoació d’un expedient de modificació de crèdit per la 

concessió de crèdit extraordinari finançat amb baixes per anul·lació. 

 

Vist l’informe de la Interventora de data 11 de novembre del 2014. 

 

PROPÒS AL PLENARI L’ADOPCIÓ DEL SEGÜENT ACORD: 

 

Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit 24/2014 per concessió de crèdit 

extraordinari finançat amb baixes per anul·lació que consta de les parts següents: 

 

 

APLICACIONS PRESSUPOSTÀRIES QUE DISMINUEIXEN:  
 

 
APLICACIO 

PRESSUPOS.  DENOMINACIO C. DISP. DISMINUCIO C.DEFINITIU 
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155 61900 
SUBSTITUCIÓ FUSTA PASSEIG 

MARÍTIM  124.235,33 €  
              

72.000,00 €     52.235,33 €  

432 60900 INFRAESTRUCTURES TURÍSTIQUES  132.586,33 €  
            

117.000,00 €     15.586,33 €  

    TOTAL  256.821,66 €  
            

189.000,00 €     67.821,66 €  
 

 

APLICACIONS PRESSUPOSTÀRIES QUE ES CREEN O AUGMENTEN: 

 

CRÈDIT EXTRAORDINARI:  

 

 
APLICACIO 

PRESSUPOS. DENOMINACIO 
 C. 

INICIAL  
 

INCREMENT  
 

C.DEFINITIU  

432 76700 
 
CONSORCI 2º FASE P.MARITIM CP               -   €  

              

72.000,00 €     72.000,00 €  

432 76701 

 
CONVENI RUTA CICLOTURISTICA 

ALC.               -   €  
            

117.000,00 €   117.000,00 €  

    
 
TOTAL               -   €  

            

189.000,00 €   189.000,00 €  
 

 

Segon.-  Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze dies hàbils, 

mitjançant edicte en el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. En cas que no es 

presentin reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes, 

comptat des de la finalització del període d’exposició pública, per resoldre-les.   

L’expedient de modificació definitivament aprovat, amb o sense modificacions, serà insertat en el 

B.O.I.B. i entrarà en vigor una vegada s’hagi publicat. 

 

No obstant, el Ple de l’Ajuntament, acordarà.” 

 

 

El Batle explica que el canvi en els crèdits respon a què les subvencions del Consorci de Borses 

d’Allotjament turístic, depenent de la Conselleria de Turisme, comporten que sigui el Consorci qui 

adjudica les obres, prèvia aportació municipal.  

 

Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per 13 vots a favor (6 SpC, 4 PP i 3 Convergència) i 3 

abstencions (CPU). 

 

 

6.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA D’ESMENA EN ELS PRESSUPOSTS GENERALS 

DE LA CAIB PER 2015. 

 

La regidora Sra. Beatriz Gamundí exposa el dictamen de la Comissió Informativa  de dia 17 de 

novembre de 2014,  que va informar favorablement la proposta de Batlia de dia 14 de novembre de 

2014, la qual diu: 
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“Vist el Projecte de llei dels pressuposts generals de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears per a 

l’any 2015, aprovats pel Consell de Govern i, en especial, analitzades les despeses i inversions que es 

preveuen realitzar en el terme de Santa Margalida,  es considera oportú sol·licitar dels grups polítics 

amb representació al Parlament de les Illes Balears que formulin les esmenes que a continuació 

s’assenyalen:  

 

1.- Unitat Bàsica de Salut de Santa Margalida. 

El Projecte de Llei objecte de la present esmena no contempla cap inversió ni despesa tendent a dotar 

el terme de Santa Margalida d’una Unitat Bàsica de Salut.  

L’actual Unitat Bàsica ha quedat totalment obsoleta i, a més, no reuneix les condicions d’ús i 

d’higiene adequades. En aquest sentit, ho ha manifestat en reiterades ocasions l’Ajuntament de Santa 

Margalida, que ha traslladat aquesta realitat i reivindicació al Govern Balear.  

Tan transcendental és la construcció d’aquesta Unitat per aquest Ajuntament que per part del 

Consistori ja s’ha posat a disposició de la Conselleria de Salut una proposta de terrenys per ser 

destinats a aquesta finalitat. Manca, per tant, l’execució de les obres, que ha d’assumir el Govern i que 

no pot demorar més.  

Per tot l’anterior, consideram que s’ha d’incloure en el PG 2015 l’aplicació pressupostària destinada a 

cobrir tal necessitat.  

 

2.- Nou Centre d’Educació Infantil i Primària a Can Picafort. 

A pesar de que el Govern és conscient de la necessitat urgent d’un nou CEIP a Can Picafort, i va 

sol·licitar al seu moment a l’Ajuntament les propostes d’ubicació del mateix, i a pesar de les reiterades 

peticions formulades en aquest sentit per part d’aquest Consistori, tampoc contempla el Projecte de 

Llei dels PG 2015 destinar cap despesa a la construcció d’un nou Centre d’Educació Infantil i Primària 

a Can Picafort, tot i que l’Ajuntament de Santa Margalida també ha posat a la seva disposició els 

terrenys per destinar a tal fi.  

 

Per l’anteriorment exposat, proposo l’adopció del següent ACORD: 

 

Sol·licitar als grups parlamentaris que recullin aquestes demandes i, prèvia estimació de la inversió, 

presentin esmenes al pressupost per garantir-ne l'execució durant 2015. 

 

No obstant, el Ple, amb el seu superior criteri, acordarà.” 

 

Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat. 

 

 

7.- PRÈVIA RATIFICACIÓ DE LA INCLUSIÓ A L’ORDRE DEL DIA, EXAMEN I 

APROVACIÓ PROPOSTA SOBRE APROVACIÓ D’ADDENDA AL CONVENI ENTRE LA 

CONSELLERIA D’EDUCACIÓ I CULTURA I UNIVERSITATS I L’AJUNTAMENT DE 

SANTA MARGALIDA, QUE TÉ PER OBJECTE INSTRUMENTAR EL PAGAMENT DE LA 

CERTIFICACIÓ FINAL DE LES OBRES D’AMPLIACIÓ DE L’IES SANTA MARGALIDA. 

 

El Batle justifica la urgència de la proposta i la pertinent inclusió del punt a l’ordre del dia sense 

dictamen previ de la comissió informativa a què la proposta de la Conselleria tingué entrada a 

l’ajuntament després de celebrar-se la comissió i dava un termini peremptori per contestar, termini que 

acaba avui mateix.  

 

El Sr. Reus exposa la fórmula de finançament que va consistir en què l’ajuntament assumia el deute i 

bestreia la inversió de l’ampliació de l’IES, essent íntegrament rescabalat per part del Govern. Havent-
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se produït un major cost pel canvi en el tipus d’IVA, la darrera certificació quedava sense pagar, i ara, 

a la fi, se li dóna solució.  

 

Sotmesa la inclusió del punt a l’ordre del dia a votació, és aprovada per unanimitat dels assistents. 

 

Ratificada la inclusió, el batle presenta la proposta de Batlia de dia 18 de novembre de 2014, la qual 

diu: 

 

“La Comunitat Autònoma de les Illes Balears i l’Ajuntament de Santa Margalida van signar el 17 

d’agost de 2010 un conveni entre la Conselleria d’Educació, Cultura i Universitats i l’Ajuntament de 

Santa Margalida per al finançament de les obres d’ampliació de l’IES Santa Margalida. 

 

La clàusula segona del conveni de referència estableix que totes les incidències que siguin 

conseqüència de l’execució de l’obra, entre d’elles les certificacions finals, s’ha d’instrumentar 

mitjançant addenda.  

 

El dia 20 de setembre de 2013 es va donar el vistiplau per part del Servei de Projectes, Obres i 

Supervisió i, dia 26 de setembre de 2013 es va donar el vist-i-plau per part de la Secretària General de 

la Conselleria a la certificació final d’obra. 

 

La clàusula vuitena del conveni de referència estableix que la seva vigència serà fins a l’any 2017 

inclòs. 

 

Atès que de l’import desemborsat per l’entitat financera queda un romanent de 2.531,55 € i, que 

l’import de la certificació final és de 4.686,14 €, per poder dur a terme el pagament de la certificació 

final, l’import que la Conselleria ha d’aportar és de 2.154,59 €, diferència entre l’import total de la 

certificació final i el romanent.  

 

Examinada l’addenda, proposa a l’ajuntament ple l’adopció dels següents acords: 

 

1.- Aprovar l’addenda al conveni de data 17 d’agost de 2010, signat entre la Conselleria d’Educació i 

Cultura i Universitats i l’Ajuntament de Santa Margalida, que té per objecte instrumentar el pagament de 

la certificació final de les obres d’ampliació de l’IES Santa Margalida, i que s’adjunta com annex.  

   

2n.- Facultar al Sr. Batle per la signatura de la present addenda.  

 

No obstant, l’Ajuntament Ple, acordarà.” 

 

Els reunits, per unanimitat, acorden aprovar la proposta abans descrita amb els acords que hi són 

proposats. 

  

 

8.- MOCIONS / PROPOSTES D’URGÈNCIA. 

 

8.1.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 27/2014 DE 

SUPLEMENT DE CRÈDIT FINANÇAT AMB ROMANENT DE TRESORERIA PER 

DESPESES GENERALS. 
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El Batle justifica la urgència en la conveniència de vehicular el romanent de tresoreria quan s’acosta el 

final d’any i la modificació s’ha de publicar i està sotmesa a un termini de 15 dies hàbils d’informació 

pública. 

 

El Sr. Torres (PP) anuncia el seu vot favorable a la urgència, però lamenta que, com ha dit en altres 

ocasions, els temes més rellevants venen sempre per urgència i sense sotmetre’s a un debat adequat en 

comissió informativa, que és on escau plantejar qüestions tècniques per calibrar l’abast dels acords a fi 

de precisar-ne la posició política. 

 

Sotmesa la urgència a votació, és aprovada per unanimitat dels assistents que representen la majoria 

absoluta de la Corporació i, per tant, el punt s’incorpora a l’ordre del dia. 

 

El Sr. Batle presenta la proposta de Batlia de dia 20 de novembre de 2014, la qual diu: 

 

“Vista la provisió de Batlia de dia 19 de novembre de 2014 relativa a l’expedient de modificació de 

crèdit 27/2014 de suplement de crèdit. Dita modificació consisteix en amortitzar anticipadament 

determinades operacions de crèdit amb romanent de tresoreria per despeses generals, de conformitat 

amb la DA 6ª de la llei Orgànica 9/2013, de 20 de desembre, que estableix una sèrie de regles 

especials per destinar el superàvit pressupostari. 

 

Vist l’informe de la Interventora de data 21 de maig de 2014 i atès que per finançar aquestes despeses 

es disposa del Romanent de Tresoreria per a Despeses Generals, derivat de la liquidació de l’exercici 

2013 i aprovat per Resolució de Batlia 20/2014 de 19/03/2014. 

 

Vist  l’informe d’Intervenció i el compliment de l’objectiu d’estabilitat Pressupostaria de dia 19 de 

novembre de 2014. 

 

PROPÒS AL PLENARI L’ADOPCIÓ DEL SEGÜENT ACORD: 

 

Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit 27/2014 de suplement de crèdit 

finançada mitjançant  romanent de tresoreria per a despeses generals que consta de les parts següents: 

 

SUPLEMENT DE CRÈDIT 

AP.PRESS. DENOMINACIO C.INCIAL INCREMENT C.DEFINITIU 

011.91315 
PRESTEC LA CAIXA PRESSUPOST 

2011    21.075,79 €  
       670.166,42 

€      691.242,21 €  

011.91314 
PRESTEC SA NOSTRA PRESSUPOST 

2010    25.284,03 €  
       688.015,89 

€      713.299,92 €  

011.91301 
PRESTEC BANC CREDIT BALEAR 

2008    25.484,30 €  
       478.267,05 

€      503.751,35 €  

011.91303 
PRESTEC SANTANDER PRESSUPOST 

2004    26.450,00 €  
         25.850,00 

€        52.300,00 €  

  TOTAL    98.294,12 €  
    1.862.299,36 

€   1.960.593,48 €  
 

CONCEPTE INGRESSOS 

AP.PRESS. DENOMINACIO C.INCIAL INCREMENT C.DEFINITIU 
870.00 R.T. PER DESPESES GENERALS  1.475.016,27 €      1.862.299,36 €   3.337.315,63 €  
  TOTAL  1.475.016,27 €      1.862.299,36 €   3.337.315,63 €  

 



10 

 

 

L’import total de la modificació de crèdit es finançarà amb el romanent líquid de tresoreria per a 

despeses generals, calculat segons l’establert a la Regla 83 de la Instrucció de Comptabilitat. 

 

Segon.-  Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze dies hàbils, 

mitjançant edicte en el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. En cas que no es 

presentin reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes, 

comptat des de la finalització del període d’exposició pública, per resoldre-les.   

L’expedient de modificació definitivament aprovat, amb o sense modificacions, serà insertat en el 

B.O.I.B. i entrarà en vigor una vegada s’hagi publicat. 

No obstant, el Ple de l’Ajuntament, acordarà.” 

 

El Batle explica que, malgrat el resultat de la gestió de l’actual equip sigui un important superàvit en 

els comptes públics, les limitacions en la despesa a la qual sotmet el govern de l’Estat als ajuntaments, 

condicionant, per exemple, l’aplicació del romanent a inversions de les quals s’ha de justificar el seu 

caràcter sostenible i s’han d’executar durant l’any que s’aprova, els ha emmenat a concloure que la 

millor opció era dedicar el superàvit a liquidar els préstecs de la Corporació, la qual cosa, ultra els 

beneficis evidents d’eliminar despeses financeres (que calcula de l’ordre de 90.000 euros anuals en 

interessos), comportarà també major llibertat en la decisió sobre la despesa municipal. En aquest 

sentit, avança que l’aprovació d’aquest punt, sumada a l’amortització que preveu incloure en els 

pressupostos per a 2015, deixaria l’endeutament municipal a zero. 

 

En resposta al Sr. Torres, hi convé que seria millor haver-ho tractat en comissió informativa però que 

se tramita quan s’ha pogut i que la informació s’envia amb antelació. 

 

Seguidament intervé el Sr. Monjo qui afirma que la seva millor opció per aprofitar el superàvit era 

baixar les contribucions, però, atès que la interventora informà que això no era possible perquè “les 

lleis de Rajoy” ho impedien, havia convingut en la solució d’eixugar el deute i demostrar que, amb 

una bona gestió, s’ha pogut passar d’un deute de 6,5 milions d’euros quan s’inicià la legislatura a 0 

euros quan aquesta acabi, una situació, la d’endeutament nul, que diu que és insòlita a l’ajuntament en 

la llarga temporada que hi duu ell de regidor.  

 

El Sr. Torres demana que se’ls enviï l’informe de la interventora a què fa referència el Sr. Monjo. 

 

Convidada a intervenir pel Batle, la Sra. Interventora afirma que és cert que no es pot baixar l’IBI i 

que, a més, baixar els ingressos tendria efectes sobre la regla de despesa. 

 

Després d’un breu debat es conclou que no hi ha informe formal de la intervenció al respecte sinó 

assessorament oral. 

A preguntes del Sr. Torres, el Sr. Batle reitera que, a principis de l’any qui ve, i amb l’efecte sumat de 

la present modificació i les previsions del nou pressupost, el deute quedarà completament saldat. 

El Sr. Torres s’interessa per les inversions que han decaigut i que se precisi si havien d’estar acabades 

durant l’any. El Batle reconeix que una part de les inversions incloses en la modificació de crèdit 

8/2014 no es podran dur a terme perquè no hi havia temps de tenir-les contractades, que és una 

exigència per poder finançar-les amb el superàvit. 

El Sr. Torres conclou que se demostra que hi ha hagut imprevisió. 

Després d’algunes precisions d’ordre tècnic que la interventora aporta a preguntes del Sr. Torres, es 

dóna per finalitzat el debat. 

 

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova per unanimitat.  
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8.2.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 28/2014 PER 

CONCESSIÓ DE CRÈDIT EXTRAORDINARI FINANÇAT AMB BAIXES PER 

ANUL·LACIÓ. 

 

El Sr. Batle justifica la urgència en el moment que tingué entrada a l’ajuntament  la consulta vinculant 

de la Direcció General de Tributs sobre el cas i en la conveniència de tramitar el pagament dins l’any 

en curs. 

 

Sotmesa la urgència a votació, s’aprova per 9 vots a favor (6 SpC i 3 de Convergència) i 7 abstencions 

(4 PP i 3 CPU), que representa la majoria absoluta de la Corporació. 

 

El Sr. Secretari informa que caldria fer una correcció d’errors sobre la proposta de Batlia de dia 21 de 

novembre de 2014, que ha estat repartida als grups, perquè, en congruència amb allò aprovat en els 

punts anteriors, la partida de baixa sobre la inversió del passeig marítim hauria de ser rectificada, tot i 

no tenir transcendència sobre el contingut final de l’acord. Corregit l’error, la proposta queda en els 

següents termes: 

 

“Vista la providència de batlia de dia 21 de  novembre de 2014 relativa a la necessitat de realitzar 

determinades despeses no consignades o que la consignació pressupostaria es insuficient en el 

pressupost municipal 2014, sol·licitant la incoació d’un expedient de modificació de crèdit per la 

concessió de crèdit extraordinari finançat amb baixes per anul·lació. 

 

Vist l’informe de la Interventora de data 21 de novembre del 2014. 

 

PROPÒS AL PLENARI L’ADOPCIÓ DEL SEGÜENT ACORD: 

 

Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit 28/2014 per concessió de crèdit 

extraordinari finançat amb baixes per anul·lació que consta de les parts següents: 

 

 

APLICACIONS PRESSUPOSTARIES QUE DISMINUEIXEN:  
 

APLICACIO 

PRESSUP   DENOMINACIO C. DISP. DISMINUCIO C.DEFINITIU 

155 61900 
SUBSTITUCIÓ FUSTA 

PASSEIG MARÍTIM  52.235,33 €  
                

5.775,00 €   46.460,33 €  

169 48900 
SUBVENCIONS ACOMESES 

ELECTRIQ.    44.625,00 €  
              

44.625,00 €                -   €  

    TOTAL  96.860,33 €  
              

50.400,00 €   46.460,33 €  
 

 

APLICACIONS PRESSUPOSTARIES QUE ES CREEN O AUGMENTEN: 

 

CRÈDIT EXTRAORDINARI:  
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Segon.-  Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze dies hàbils, 

mitjançant edicte en el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. En cas que no es 

presentin reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes, 

comptat des de la finalització del període d’exposició pública, per resoldre-les.   

L’expedient de modificació definitivament aprovat, amb o sense modificacions, serà insertat en el 

B.O.I.B. i entrarà en vigor una vegada s’hagi publicat. 

No obstant, el Ple de l’Ajuntament, acordarà.” 

 

El Sr. Malbertí (CPU) demana el cost total de la compra dels terrenys docents. El Batle contesta que 

eren 480.000 euros als qual cal sumar ara 50.400 i per tant uns 530.000 euros, tot lamentant que el 

sobrecost respongui a què l’Estat gravi amb IVA l’adquisició dels terrenys d’una escola. 

 

Sotmesa la proposta esmenada a votació, s’aprova per 12 vots a favor (6 SpC, 3 CPU i 3 de 

Convergència) i 4 abstencions (PP). 

 

 

8.3.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA SOBRE PROPOSAR AL CONSORCI PER A LA 

MILLORA DE LES INFRAESTRUCTURES TURÍSTIQUES I PEL FOMENT DE LA 

DESESTACIONALITZACIÓ DE L’OFERTA DE L’ILLA DE MALLORCA QUE 

L’EXPEDIENT PER A LA CONTRACTACIÓ DE LES OBRES DELS PROJECTES 

SELECCIONATS ES TRAMITI D’URGÈNCIA. 

 

El Sr. Monjo explica la urgència en la necessitat d’agilitzar els tràmits per fer efectiva la inversió en el 

Passeig Marítim de Can Picafort que, per exigències de la convocatòria de subvencions, ha de licitar el 

Consorci. Explica les seves gestions, els barems que s’han negociat i la necessitat de la tramitació 

d’urgència per reduir terminis. 

 

Sotmesa la urgència a votació, s’aprova per 13 vots a favor (6 SpC, 4 PP i 3 Convergència) i 3 

abstencions (CPU), reunint-se, per tant, la majoria absoluta requerida. 

 

El Sr. Monjo presenta la proposta de la Batlia de dia 24 de novembre de 2014, la qual diu: 

 

“El 28 d’abril de 2014, l’Ajuntament de Santa Margalida Ple, reunit en sessió extraordinària i urgent, 

va acordar la participació de l’Ajuntament de Santa Margalida en la convocatòria pública del Consorci 

per a la millora de les Infraestructures Turístiques i pel Foment de la Desestacionalització de l’Oferta 

de l’Illa de Mallorca per a la selecció de projectes d’inversió i actuacions per ala millora de l’Oferta 

Turística a l’illa de Mallorca corresponent a l’exercici 2014 (BOIB Núm. 43 de 29 de març de 2014). 

 

APLICACIO 

PRESSUP.   DENOMINACIO  C. INICIAL   INCREMENT   C.DEFINITIU  

321 60000(02) COMPRA TERRENYS DOCENTS C.P.               -   €  

              

50.400,00 €     50.400,00 €  

    TOTAL               -   €  

              

50.400,00 €     50.400,00 €  
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En el BOIB Núm 153 de 6 de novembre de 2014 s’ha publicat la resolució de la Junta Rectora del 

Consorci Borsa d’Allotjaments Turístics per la qual s’aproven els projectes d’inversió seleccionats, 

entre els quals s’hi troba “Manteniment paviment Passeig Marítim Fase II de Can Picafort”.  Entre les 

obligacions del Consorci, s’hi troba la de realitzar la licitació de l’execució del projecte d’obres, i per 

tant exercir les funcions d'òrgan de contractació. Per tant, correspon al Consorci la tramitació de 

l’expedient de contractació.  

 

Per altra banda, en el terme de Can Picafort no es poden executar obres a partir de dia 30 d’abril.  

 

L’Ajuntament de Santa Margalida considera d’interès públic que abans de dita data de 30 d’abril de 

2015 les obres relatives al projecte aprovat haurien d’estar finalitzades, evitant que durant l’època 

estival el Passeig Marítim de Can Picafort es trobi en obres, amb les molèsties que això pot ocasionar.  

Per aquest motiu, considerem que l’expedient de contractació de les obres els projectes de les quals 

s’han aprovat s’haurien de tramitar d’urgència, amb la reducció de terminis que això comporta i que 

s’haurien d’agilitzar al màxim la tramitació del procediment, amb la finalitat que les obres estiguin 

executades abans de l’inici de la temporada turística.  

 

Atès l’anterior, PROPOSO al Ple, l’adopció dels següents ACORDS 

 

PRIMER.- Proposar al Consorci per a la millora de les Infraestructures Turístiques i pel Foment de la 

Desestacionalització de l’Oferta de l’Illa de Mallorca que l’expedient per a la contractació de les obres 

dels projectes seleccionats es tramiti d’urgència i que adopti quantes mesures resultin adients per 

finalitzar les obres abans de dia 30 d’abril de 2015.  

 

SEGON.- Notificar la present resolució al Consorci per a la millora de les Infraestructures Turístiques 

i pel Foment de la Desestacionalització de l’Oferta de l’Illa de Mallorca 

 

 

No obstant, el Ple, amb el seu superior criteri, acordarà.” 

 

La Sra. Rodríguez s’interessa pel termini d’execució de les obres. El Sr. Monjo contesta que és de tres 

mesos i que es preveu que un dels aspectes de ponderació en la licitació sigui oferir acurçar-ho. 

 

El Sr. Batle i el Sr. Monjo expressen els seus temors per arribar a temps per finalitzar les obres abans 

del 30 d’abril, sobretot si s’enreda la tramitació contractual. En aquest sentit, el Sr. Monjo afirma que, 

si ho hagués fet l’ajuntament, com en la primera fase, daria garanties de finalitzar en termini, però que 

el Ple va preferir assumir que se’n cuidés el Govern a fi de no perdre una subvenció important. 

 

Sotmès el punt a votació, s’aprova per unanimitat. 

 

 

PART DE CONTROL I SEGUIMENT D’ALTRES ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ. 

 

1.- DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE BATLIA 

 

D’acord amb allò que disposa l’article 42 del reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 

de les entitats locals, el Sr. Batle dóna compte i ofereix explicacions sobre els decrets de Batlia i 

resolucions dictades des de dia 1 d’octubre de 2014 fins dia 31 d’octubre de 2014, del núm. 871 fins al 

núm. 995. 

 



14 

 

El Sr. Torres sol·licita còpia dels 822, 823, 949, 967, 970, 973 i 978, apuntant que, en el cas que 

s’aprovi un document, també s’hi adjunti. En aquest sentit, comenta que en la darrera tramesa se li 

enviaren decrets d’aprovació de factures, sense les factures, quan el que necessita són les factures i 

fins i tot l’informe quan aquest és desfavorable. 

 

El Batle diu que se li traslladaran. 

 

Els reunits es donen per assabentats de les resolucions referides. 

 

 

2.- INFORMACIÓ DE BATLIA 

 

1.- El Sr. Batle i el Sr. Monjo comenten la reunió del dematí de la Comissió de Seguiment del Conveni 

de l’EDAR de Can Picafort, en la que diuen que han exposat la posició municipal d’ampliar l’EDAR 

de Muro però que els representants de la Conselleria no s’han avingut de resoldre el conveni de 2005. 

Anuncien que estudien la via contenciosa. 

 

2.- El Batle informa d’una reunió amb la Consellera d’Educació en la que li va insistir en la necessitat 

de nous centres educatius en el municipi, sobretot el de Can Picafort. Informa que va veure la 

Consellera disposada a estudiar la cessió de terrenys oferida per l’ajuntament, però que no s’ha 

avançat. 

 

3.- Finalment, anuncia un acte a l’auditòrium per fer públic un acord interinstitucional de suport als 

afectats pel càncer. 

 

 

3.- PRECS I PREGUNTES 

 

El Sr. Malbertí (CPU) s’interessa per l’arena de la Plaça Cervantes i demana que s’arregli abans de 

començar la segona fase del passeig. 

 

El Sr. Monjo li contesta que pel febrer compactaran l’arena. Juntament amb el Sr. Batle, expliquen les 

instal·lacions de fitness i de zones infantils que acompanyaran la millora del passeig i que motiven 

l’actual situació de la plaça. 

 

El Sr. Malbertí també demana si deixaran els cables de la concessió de Son Bauló tal i com estan.  

 

El Sr. Monjo diu que el mateix dia que sortia una foto-denúncia publicada en un diari ja no estava tan 

malament com en la foto, havia estat resolt (no del tot) en 24 hores. El Sr. Malbertí insisteix que ahir 

dematí encara hi havia tatxes i taulons, al que respon el Sr. Monjo que sí i que en part hi quedarà tot 

l’hivern per indicar la ubicació de les xarxes per a les properes concessions, afirmant que no suposa 

cap perill.  

 

El sr. Torres (PP) fa un suggeriment alertant del mal estat de la cornisa de “ca ses monges”. El Sr. 

Monjo contesta que ho revisaran. 

 

Respecte de la Plaça Cervantes, el Sr. Torres demana si podrien passar totes les factures (amb informe 

desfavorable inclòs).  
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També apunta, com a “anècdota” que en el projecte de la piscina es fa referència continuada a 

“l’ajuntament de Palma”. 

 

El Batle contesta que són els mals del copy-paste i aprofita per comentar el procés d’adjudicació. De 

les 8 empreses que s’han presentat, 1 era fora de termini i la millor oferta està en tràmit d’avaluació 

perquè incorria en el supòsit d’eventual baixa temerària. 

 

El Sr. Torres demana si l’equip de govern ha comprovat si el Club Margaritense compleix amb les 

clàusules que té amb l’ajuntament. 

 

El Sr. Batle i el Sr. Perelló responen que entenen que sí, cosa distinta és si hi ha conflicte entre el club 

i un explotador privat de les instal·lacions. 

 

A la pregunta de per què s’han replegat les jardineres de Can Picafort, el Sr. Monjo contesta al Sr. 

Torres que és perquè estiguin a recer durant l’hivern i que devers març/abril les tornaran al seu lloc. 

 

També demana el Sr. Torres si han acabat les obres d’asfaltat. El Sr. Monjo contesta que no. Que a 

Santa Margalida falta el carrer Felicià Fuster perquè primer ha de solucionar un problema de pluvials,  

i a Can Picafort hi ha carrers afectats per la canalització de gas. El Sr. Batle intervé i diu que confia 

que a finals d’any estarà fet. 

 

Demana el Sr. Torres si ja poden fer el pagament per adquirir els drets funeraris en el cementeri. El Sr. 

Batle contesta que té les notificacions dels requeriments sobre la seva taula i sortiran en qüestió de 

dies. Així mateix, anuncia que la licitació de les obres d’ampliació acabaran en pocs dies.  

 

Finalment, el Sr. Torres s’interessa pel cost del Campionat d’Espanya per clubs de Pesca Submarina. 

El Sr. Monjo fa una defensa dels mèrits d’aquesta iniciativa, per la repercussió mediàtica i contribució 

a la desestacionalització i, dins aquest context, troba que el cost és molt baix, tenint present que hi ha 

col·laboració de moltes persones i institucions. Precisa que el cost serà d’uns 3.000/4.000 € que 

inclouen el sopar de lliurament de trofeus i un d’agraïment a tots els col·laboradors, agraïment que 

aprofita per fer públic davant la Corporació. Així mateix, apunta que, en la mateixa línia, també s’ha 

de destacar la celebració del Campionat internacional d’escacs que haurà costat a l’ajuntament uns 

2.000 euros havent aportat un profit sensible com a iniciativa per a la desestacionalització. 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, quan són les 21:35 hores del dia abans 

assenyalat, de la qual cosa, com a secretari, don fe 

 

Amb el vist i plau, 

El batle          El Secretari  

 

 

 

Antoni Reus Darder,       Antoni Alorda Vilarrubias 

Qui ordena el compliment dels acords adoptats. 

 

 

 

 

 

 


